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Uanset om Vin-
terpaladset skal 
flyttes eller ej, så 

er det vigtigt, at Lauget 
ruster sig til fremtiden, 
så det stadig er attrak-
tivt at være medlem. 

Og skal Lauget flytte, 
så er det vigtigt at have 
en plan.

Derfor vil bestyrelsen 
på næste års generalfor-
samling præsentere en 
strategiplan for 2026-31, 
hvilket falder tæt sam-
men med perioden for 
en eventuel udvidelse 
af Rungsted Havn.

Hurtigtarbejdede 
grupper nedsættes
Idéen er, at bestyrelsen 
løbende udpeger en 
række fokusområder, 
hvor medlemmerne in-
viteres til at deltage. 

Ved at gøre opgaver-
ne klare og konkrete, 
kan det klares uden en 
lang møderække – og 
det er dermed oversku-
eligt at bidrage til fæl-
lesskabets udvikling.

Vinterbadning er 
blevet en livsstil
Havfrue Susanne Becker 
Mikkelsen gennemgik 
oplægget:

- Vi har indset, at vin-
terbadning er blevet en 
livsstil. Vi er sgu blevet 
moderne, vi er gået fra 
at være de mærkelige 

nøgenbadere, til at 
være trendsættere! Det 
vil vi gerne fortsætte 
med at være. Ligesom 
vi vil fastholde vores 
muntre og sjove fælles-
skab, sagde hun.

Hun fremhævede, 
at udgangspunktet er 
livsstil og socialt fælles-
skab, samt at Laugets 
DNA skal fastholdes 
uden at lave de store 
revolutioner.

Flere unge?
Susanne Becker Mikkel-

sen glædede sig over, 
at Lauget de senere 
år har fået flere yngre 
medlemmer – og dem 
vil bestyrelsen gerne 
have med til Laugets 
samlende arrangemen-
ter.

- Vi har desuden også 
brug for at vide hvad 
der udover vores aktivi-
teter skal til for at vi for-
nyer os og får lidt mere 
diversitet ind i Lauget, 
sagde hun.  

For at komme videre, 
har bestyrelsen derfor 

Sådan vil bestyrelsen tackle 
fremtiden for Lauget

I første omgang inviteres medlemmerne til at deltage i fem arbejdsgrupper

Susanne 
Becker 
Mik-
kelsen 
efterlyser 
med-
lemmer 
til fem 
arbejds-
grupper.
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brug for medlemmer, 
som vil bidrage i de før-
ste fem arbejdsgrupper:

Medlemsanalyse: ek-
sempelvis hvordan er 
medlemsgruppen sam-
mensat? Hvad skal der 
til for fortsat at tiltrække 
medlemmer?

Sociale aktiviteter: 
evaluering af de fire 
eksisterende og kig på 
om der er andre emner, 
vi kan tage op. 

Yngre medlemmer: 
Hvordan tiltrækker 
og fastholder vi yngre 
medlemmer? Hvordan 
får vi dem inddraget i 
Laugets fællesskab?

Vinterpaladset 2.0: 
Finpudsning af de ek-
sisterende planer om 
en flytning i lyset af 
de scenarier, som er 
fremlagt for Rungsted 
Havns fremtid. Afventer 
en politisk beslutning i 
Hørsholm Kommunalbe-
styrelse.

Mobil sauna: Aftenba-
derne lavede et forsøg i 
marts med stor succes. 
Er det noget, vi skal 
gentage?

Flere meldte sig på 
generalforsamlingen 
og har du også lyst til at 
bidrage med dine bud 
på Laugets fremtid, så 
kontakt Susanne Becker 
Mikkelsen på mail.
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50 års jubilæet 
blev et væsentligt 
omdrejningspunkt 

i bestyrelsens beretning 
for 2024 på generalfor-
samlingen tirsdag 22. 
april på Rungstedgaard.

Høvding Erling Mad-
sen sagde om de 18.250 
badedage, at DNA’et i 
alle årene har været hu-
moren og fællesskabet.

Og han nævnte de 
seks tiltag, jubilæet 
blev fejret med:

• En jubilæumsfest, 
som 140 medlemmer 
deltog i.

• En jubilæumsbog – 
den mest læste bog i 
Hørsholm Kommune!

• En imponerende 
Høvdingekåbe takket 
være Laugssyerskerne 
Helle Klingsholm og 
Jette Fogelstrøm.

• En jubilæumssang 
– og denne gang har 
Thøger »Skjalden« John-
sen ramt en sangbar 
melodi.

• En Jubilæumsbjesk. 
• Alle på ventelisten 

blev optaget. 75 sagde 
ja tak. 

Jubilæumssangen på 
Beatles-melodien »Yel-

low Submarine« var så 
populær, at den også 
blev sunget til stander-
hejsningen, hvor borg-
mester Morten Slotved 
holdt en munter tale 
med ros til Lauget foran 
de 150 deltagere. 

Og jubilæumssangen 
blev lige nappet en eks-
tra gang til Solhvervs-
festen i november og 
af de 125, som deltog i 
Julebadningen 14. de-
cember.

Høvdingen konsta-
terede, at takket være 
7.500 kroner fra Rung-
stedgaard, 20.000 kro-
ner fra Hørsholm Kom-
mune og 25.000 kroner 
fra Rungsted Havns 
Venner, så gav jubilæ-
umsbogen overskud.

Skandaløst!
Vanddybden – eller 
manglen på samme 
– har været et tilbage-
vendende emne i alle 
Laugets 50 år. 

Men 2024 er alligevel 
et katastrofalt år:

- Søndag 24. novem-
ber var således en 
skandale! Denne dag 
måtte vi nøjes med fod-

bad med en vanddybde 
på 13 cm!!!!, sagde Høv-
dingen.

Hvor efter han gav 
ordet til Vanddybdefor-
mand Thøger Johnsen, 
som atter hældte mas-
ser af vand ud af ørene, 
men desværre ikke ud i 
Øresund.

Vinterpaladset 2.0?
Planerne for Havnens 
fremtid er lagt frem – og 
skal bl.a. præsenteres 
på et borgermøde ons-
dag 7. maj klokken 17-
19 i Trommen. Der er 
ingen tilmelding.

Herefter skal kommu-
nalbestyrelsen træffe en 
afgørelse 23. juni.

- Scenarie 3 og 4 be-
tyder, at Vinterpaladset 
og Laugets badebro 
eksproprieres. I rådgi-
vernes revidere plan 
indgår Vinterpaladset 
2.0 i to udgaver, som er 
forslag.

Bestyrelsen afventer 
den politiske beslutning 
og vil så træffe afgø-
relse om, hvordan vi 
agerer i det videre for-
løb, bemærkede Høv-
dingen.

Han fremhævede 
også, at Lauget er på 
forkant via det arbejde, 
den særlige arbejds-
gruppe om Vinterpa-
ladset 2.0 har udført.

Kommunikations-
niveauet igen øget
I 2024 blev kommuni-
kationsniveauet yderli-
gere øget, idet der blev 
udgivet 13 nyhedsbreve 
med i alt 40 sider sup-
pleret med 11 nyheds-
mail og jubilæumsbo-
gen.

- Bestyrelsen finder 
fortsat, at hyppig kom-
munikation er vigtig 
– og at nyhedsbrevet i 
høj grad binder med-
lemmerne sammen i det 
muntre fællesskab.

Skal Solhvervsfesten 
fortsætte?
Fællesskabet ses også i 
de fire årlige samlings-
punkter: 

Generalforsamling 
med spisning, stander-
hejsning med dåb, Sol-
hvervsfest og Julebad-
ning. I 2024 suppleret 
med jubilæumsfesten 
med 140 deltagere.

50 års jubilæet var omdrej-
ningspunkt i beretningen

Bestyrelsen har også stor fokus på fremtiden - både med og uden flytning

Omkring 140 var mødt op til generalforsamlingen.



Solhvervsfesten satte 
bundrekord med 50 del-
tagere – en halvering i 
forhold til rekordårene. 
Samtidig er der fra 
medlemmer kommet 
ønske om at en fest a la 
jubilæumsfesten genta-
ges:

- Bestyrelsen vil 
– også i lyset af at 
Solhvervsfesten har 
dalende deltagertal 
– vurdere, om der for 
eksempel kan holdes 
Solhvervsfest det ene år 
og en sommerfest det 
andet år, sagde Høvdin-
gen og tilføjede:

- Vi hører gerne kom-
mentarer til denne idé!

Vi har pligt til at 
tænke på fremtiden
Høvdingen kiggede 
også frem: 

- De muntre helårsvin-

terbadere skal fortsat 
være attraktive – både 
for medlemmer og po-
tentielle medlemmer. 
Vi har også en pligt til at 
tænke på de kommende 
generationer i Lauget.

Og han slog fast, at 
hvis der ikke fokuseres 
på en strategi – som 
Havfrue Susanne Becker 
Mikkelsen uddybede 
under Eventuelt, så går 
det galt:

- Hvis vi ikke hele 
tiden har udvikling for 
øje, så ender vi med at 
sidde en række gamle 
mennesker i en rund-
kreds og bekræfte hin-
anden i, at »det går jo 
godt«, mens foreningen 
dør ud!

Høvding Erling Madsen 
bød velkommen og blev 

senere æresmedlem.

Jens »Runerister« Hage sørgede for muntre tegninger 
under generalforsamlingen.

Høvdingen æresmedlem
Høvding Erling Madsen blev af den øvrige be-
styrelse udnævnt til æresmedlem; dels for de 12 
år i spidsen for Lauget, dels for jubilæumsbogen 
i anledning af 50 års jubilæet.

I Laugets 50 år er der udnævnt otte æresmed-
lemmer og Jens »Runerister« Hage er den anden 
nulevende.

Nyvalg og genvalg
På en enkelt post var der nyvalg på generalfor-
samlingen. Jesper Salskov afløser Mads Bars-
lund som kritisk revisor.

Havfrue Susanne Becker Mikkelsen og Nøgle- 
og medlemsansvarlig Kurt Elliot Larsen blev 
genvalgt til bestyrelsen.

Find dig selv
Var du én af de 81, som var tilmeldt middagen 
før eller én af de cirka 140, der deltog i general-
forsamlingen, så kan det da være, du kan se dig 
selv.

Den Elektroniske Viking Søren Wennemoes 
har lagt en del af Laugsfotograf Jesper Alstrøms 
billeder op på Laugets hjemmeside.

Udvalg udvides
Bænkpasserudvalget ved Overbænkpasser 
Dorrit Noldus har fået nyt navn: Nu hedder det 
Tagrende- og bænkpasserudvalget.

Det er en konsekvens af, at Lauget atter har sat 
tangrenen op over bænken efter ønske fra flere 
medlemmer. For flere år siden opgav vi den el-
lers, fordi den jævnligt måtte skiftes på grund af 
hærværk.

Oprindelig hed udvalget TOB-udvalget: Tag-
rende, Område og Bænk, men da arbejdet med 
at passe Parken blev for omfattende, så overgik 
ansvaret for Området til Pligthuggerudvalget, 
der samtidig blev udvidet mandskabsmæssigt. 

Kontingentet stiger
Når du til september skal betale kontingent 
for 2025-26, så stiger det fra 300 kroner til 375 
kroner.

- I lyset af at det ser ud til, at Lauget inden for 
en overskuelig årrække skal flytte ud på den 
nye Sydmole, finder bestyrelsen det betimeligt, 
at vi stille og roligt bygger en større formue op. 
Fremfor pludseligt at skrue kontingentet vold-
somt i vejret på én gang, sagde Skatmester Per 
Ebert i begrundelsen.

Han føjede til, at dersom flytningen ikke bliver 
til noget, så vil kontingentet senere blive nedsat.

På et spørgsmål fra salen om hvorfor kontin-
gentstigningen ikke var med i budgettet, sva-
rede Skatmesteren, at det var fordi det ikke var 
vedtaget – men efter den enstemmige vedta-
gelse reviderer han budgettet.

https://vikingelauget.dk/?page_id=477


Kåber & Klæder i stor stil
Seks af de ti, som har badet sig til 25 års Kåben 
med tilhørende vikingenavn, var mødt op til 
generalforsamlingen.

Ligeså var en del af de 24, som har fortjent 10 
års Klædet, mødt op. De, der ikke mødte op, kan 
dog stadig få et Klæde ved at kontakte Lauget 
på mail.  

Truttene gør det festligere
Ved indgangen til Rungstedgaard tog Lurblæ-
serlauget Lurendrejerne imod gæsterne til 
generalforsamlingen – og et udsnit af blæserne 
sørgede også for festlige trut ved udnævnelsen 
af æresmedlem og ved uddelingen af Kåber & 
Klæder.

Stor tak til Lurendrejerne!

Ikke flere siddepladser
Blot 11 stemte for og resten imod Anne Hage-
meisters forslag om anskaffe bænke-borde-sæt 
til Parken.

Høvdingen forklarede, at bestyrelsen flere 
gange har fået forslaget og afvist det. Begrun-
delsen er, at det vil tiltrække flere turister; ikke 
mindst om aftenen. Og det vil erfaringsmæssigt 
give mere affald, vi skal samle op. Alternativt 
skal sættene parkeres på højkant og fastlåses til 
husgavlen – hvilket vil være besværligt og se 
grimt ud.

Han henviste til, at der allerede er to klap-
borde, som kan slås ned. Bestyrelsen har borde 
og bænke i tankerne, hvis Vinterpaladset skal 
flyttes.

En idé i at skifte bank?
- Har I overvejet at skifte bank? lød et spørgsmål 
fra salen. Af bestyrelsens beretning fremgik, at 
Danske Bank ikke ville betale renter for Laugets 
indestående, men Skatmester Per Ebert havde 
forhandlet sig frem til 1,75 % for en del af Lau-
gets indestående – hvilket gav 11.000 kroner 
mere om året.

Og som Høvdingen sagde i beretningen: - 
Bankerne mener generelt, at det er vigtigere at 
glæde aktionærerne end at udvise kundepleje – 
det er trods alt kunderne, der er grundlaget for 
aktieudbyttet.

Skatmesteren svarede på spørgsmålet ved at 
sige, at bankerne ligger ret ens med hensyn til 
rente, og at det især at kraftige stigninger på 
MobilePay, der koster Lauget penge. Så det vil 
ikke ændre sig ved et bankskifte, da MobilePay 
er et privat firma.

Da omkring 65 % af kontingentbetalingerne 
foregår via MobilePay, fordi det er nemmest for 
medlemmerne, har bestyrelsen ingen planer om 
at stoppe for muligheden. Ydermere er alterna-
tive løsninger også er dyre.
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50 venter på ventelisten
Nu er der 50 på ventelisten – og primo septem-
ber vurderes det, hvor mange der kan optages 
per 1. oktober.

Da Lauget i anledning af 50 års jubilæet sidste 
år tømte ventelisten, er det ikke givet, at der 
også optages medlemmer i år.

Vi er nu 638 medlemmer.

Bommen smækker snart i
Medio maj ventes hovedparten af bådene at 
være i vandet – og det betyder, at bommen 
sænker sig.

Det gør, at du kun kan køre i bil til Vinterpa-
ladset mellem klokken 05 og 10. Men det kræ-
ver en bombizz, som du som medlem af Lauget 
kan købe på Havnekontoret.

Når bådene så atter er på land engang i no-
vember, så bliver der fri kørsel til næste forår.

Svalerne svaler af
Svalerne svaler af efter en lang tur fra Afrika. 

Da klokken 7-holdet i gåsegang gik ud til ba-
debroen lørdag 26. april, var der ingen svaler:

- Da vi kom tilbage fra morgenbadet klokken 
7.10 sad der to stk. på reden og fløj rundt om-
kring huset. Det er da fantastisk: samme dato og 
samme tidspunkt som sidste år - og så kommer 
de fra Sydafrika. Der kan DSB lære noget om tog 
til tiden, lyder det fra Svalepasser og Undermå-
lerassistent af 1. Grad Søren Søndergaard. 

Sidst i september flyver de så cirka 13.000 
kilometer retur til Afrika.

25 % rabat på maling 
Flügger giver 25 % rabat på alle Flügger-pro-
dukter, når du er medlem af Lauget.

Lauget får 5 % af dit køb – og har aftaler med 
Flügger-butikkerne i Hørsholm, Helsingør, 
Lyngby, Hillerød, Rødovre og Brøndby: 

Når du handler, så oplys Laugets kontonum-
mer 642791 for at få rabatten. 

https://vikingelauget.dk/?page_id=158


Sæt x i 
kalenderen 
Onsdag 7. maj
Kl. 17-19 Borgermøde 
om planerne for Rung-
sted Havn. Trommen.
Lørdag 4. oktober
Kl. 8.15 Standerhejsning 
med dåb,
Vinterpaladset.
Mandag 24. november
Kl. 20 Rungsted Havns 
Årsmøde.
Rungstedgaard.
Onsdag 24. december
Kl. 8.15 Julebadning,
Vinterpaladset.
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Havde Vanddybdeformanden 
hacket Laugets app?
Pludselig var centimeter blevet til meter!

Havde Vanddybde-
formand Thøger 
»Skjalden« Johnsen 

hacket Laugets app?
Tanken er nærliggende:
Han blev senest på ge-

neralforsamlingen kritise-
ret for den lave vandstand 
i 2024 - en lavhed, der er 
fortsat her i april.

I begyndelsen af april 
blev vanddybden angivet 
i meter i stedet for centi-
meter. 

Eksempelvis blev 77 
centimeter til 77 meter!

Svaret fra Thøger John-
sen kom med et stort smil 
på læben: 

- Jeg beklager at jeg 
kom til at skrive 77 meter, 
jeg ville kun have skrevet 
7 meter, da jeg jo er en 
meget moderat vanddyb-
deformand.

Global opvarmning!
God nok tales der i disse 
tider en del om global 

Pludselig blev vanddybden angivet i meter i stedet for centimeter!

opvarmning og vand-
standsstigning, men i 
dette tilfælde var det en 
teknisk fejl, og firmaet 
bag app’en har rettet 
den, så den nu igen 
viser korrekt.

Har du ikke hentet 
Laugets app med vand-
dybde og vandtempe-
ratur, så læs mere på 
Laugets hjemmeside 
under menuen Vikin-
geliv.

Vanddybdeformanden 
Thøger »Skjalden« 
Johnsen blandede de 
to kasketter sammen, da 
han på generalforsam-
lingen under beret-
ningen sang sit svar 
på kritikken ...

mailto:post%40vikingelauget.dk?subject=

